
Krajské sdružení ČSCH Jihomoravského kraje 

 

Zápis z XIX. výjezdního zasedání Rady KSČSCHJMK 2017  
rozšířené o předsedy sekcí ÚO 

konané 19. 8. 2017 v ZOO Parku Vyškov 
 

 

 

 

Přítomní: zástupci  ÚO ČSCH (Brno – M. Uher, Blansko – Ing. J. Bareš,   Vyškov  – Ing. F. Vlček, R. Jirásek, Znojmo – Ing. Z. Kopřiva, Ing. R. 
Novotný) 
doplněný o předsedy KCHS - J. Ludvík (holubi), J. Kouřil (králíci), A. Polášková (drůbež) omluvena 
předsedkyni propagační komise (Ing. D. Malá), hospodářem (J. Sec) 
a předsedy okresních sekcí: Blansko – J. Macků (králíci) ostatní omluveni, Brno – nikdo, včetně předsedy OO, Vyškov – drůbež – J. Soukup, 
holubi –  Ing. J. Albrecht, králíci – J. Kouřil, okr. ptactvo – Z. Lejsek, Znojmo – drůbež – A. Polášková – omluvena – nemoc, holubi – J. Vlček, 
králíci – A. Stehlík - omluven 

- dále přítomni:         
koordinátor KÚ – KS – Mgr. L. Vágner 
ředitel ZOO PARK Vyškov – J. Kachlík 
zoolog-vedoucí expozic – MVDr. D. Hyláková 
předseda KS Hradeckého kraje – M. Hertl 
předseda OO ČSCH Břeclav – V. Rohrer                                               
 
Program:  
1. Uvítání hostů, 15 – 17 hod. prohlídka ZOO Parku Vyškov  
2. Schválení programu zasedání 
3. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu, mandátové a návrhové komise 
4. ZOO Park Vyškov – současnost a návrh pokračování spolupráce 
5. KV MCH Bučovice 2017 
6. Krajské dožínky v Břeclavi 
7. Soutěž okresů při CV Chovatel v Lysé nad Labem 
8. Propagační komise, výzdoba KV – I. MORAVIA BRNO 2017 
9. Jihomoravská krajská výstava I. MORAVIA BRNO 2017, příprava, propagační stánek 
10. Vystoupení hostů 
11. Diskuse 
12. Občerstvení 
13. Usnesení, závěr 
 
 
Body jednání: 
 
1. Jednání zahájil a řídil předseda KS JMK Milan Uher, který přítomné uvítal a poté byla provedena exkurze v ZOO Parku Vyškov s výkladem 
hlavního zoologa dr. Danou Hylákovou. Exkurze byla ukončena v 17,30 hodin. 
 
2. Následně byl jednomyslně schválen program zasedání. Pro: 8  
 
3. Stanovení zapisovatele  -  zapisovatelkou byla Radou schválena Ing. D. Malá (pro 7, 1 se zdržel). Za ověřovatele zápisu byly Radou zvoleni Ing. 
J. Bareš a  Ing. Z. Kopřiva (6 pro, 2 se zdrželi). Do návrhové komise byli zvoleni Ing. J. Albrecht, Ing. F. Vlček a Ing. R. Novotný (pro 8). 
 
4. ZOO Park Vyškov – současnost a návrh pokračování spolupráce. Garanty za jednotlivé expozice jsou J. Ludvík (holubi), J. Soukup (drůbež) a 
manželé Jiráskovi (králíci). Byla diskutována především problematika expozice drůbeže, kde je nutno doplnit některá plemena, především pak 
česká (české husy chocholaté, šumavanky, české krůty, české slepice). P. Hyláková navrhla uvádět jména dárců drůbeže na cedulkách u 
jednotlivých expozic, dále předala, seznámila přítomné se seznamem chované drůbeže. Poté byla diskutována možnost zakoupení líhně a dolíhně 
pro potřeby ZOO Parku i chovatelů KS JMK, např. v envirocentru s možností ukázky pro návštěvníky, jak se líhnou kuřata apod. 
 
K tomuto bylo Radou přijato toto usnesení: Rada ukládá drůbežářské komisi KS JMK zabezpečit ve spolupráci se ZOO Parkem Vyškov dr. 

Hylákovou doplnění vybraných plemen drůbeže do expozice drůbeže v termínu do 31. 10. 2017.  

 
5. KV MCH Bučovice 2017 – o přípravě informoval J. Kouřil, původně byla účast velmi nízká, hrozilo zrušení výstavy, ale podařilo se počet 
mladých vystavovatelů zvýšit (celkový počet 39 MCH, 76 králíků, 79 ks drůbeže a 60 ks holubů), přitom okresy evidují 78 MCH (Blansko 11, 
Brno 30(!), Vyškov 23, Znojmo 14). Výstava je připravena, nutno doobjednat poháry, počty posuzovatelů – králíci – 1, drůbež - 2, holubi – 1. 
K tomu diskutoval M. Uher s tím, že některé OO dostatečně neinformovaly ZO o této výstavě, do budoucna je třeba přemýšlet, zda tuto výstavu 
organizovat samostatně nebo v rámci všeobecné krajské výstavy. 
 
Poté bylo hlasováno o návrhu M. Uhra – odpuštění poplatku za  klecné a manipulační poplatek za všechna vystavená zvířata při KV JMK – 
I. MORAVIA Brno 2017 těm mladým chovatelům, kteří se zúčastní KV MCH v Bučovicích.  Pro: 8, návrh byl schválen. 
K tomuto bude připravena kartička pro tyto mladé chovatele (ve spolupráci J.Kouřil - Ing. R. Novotný), která bude rozdána v rámci KC MCH 
v Bučovicích jako motivace pro tyto MCH. 
 



6. Krajské dožínky v Břeclavi - termín 2. 9. 2017, na přípravě se podílejí předsedové sekcí - A. Polášková, J. Kouřil. J. Ludvík a P. Jochman, spolu 
se svými komisemi, bude vystaveno 50 ks holubů, 40 ks králíků, 40 ks drůbeže a 16 voliér exotického a okrasného ptactva.  
Přítomný předseda OO Břeclav V. Rohrer informoval o zabezpečení výstavního fundusu na tuto akci a dále občerstvení pro organizační tým KS 
JMK.  
Sraz organizátorů v souvislosti s přípravou expozic byl stanoven na 5,00 hodin u výstavní haly OO ČSCH Břeclav, zvířata je nutno dodat do 7,00 
hodin. Na akci je požadována účast předsedů OO. 
 
7. Soutěž okresů při CV Chovatel v Lysé nad Labem – k účasti se vyjádřili postupně všichni předsedové či zástupci OO, všichni postupně přislíbili 
účast jednotlivých okresů v soutěži ve všech třech odbornostech. 
 
8. Propagační komise, výzdoba KV – I. MORAVIA BRNO 2017 – informaci z hlediska plnění harmonogramu činnosti propagační komise podala 
předsedkyně komise Ing. D. Malá. Informovala o přípravě samolepky na tramvaje DPmB (vzor samolepky 1 :1 vystaven na jednání), k tomuto M. 
Uher požádal o zvětšení písma u názvu VELETRHY BRNO), dále představila návrh pozvánek pro děti do mateřských škol, informovala o jednání 
s HITRADIO CITY (upoutávky a pozvánky na KV na základě barterové smlouvy v regionech Brno, Blansko a Znojmo – rádio Blaník), představila 
titulní stránku Průvodce výstavou pro KV – I.MORAVIA, informovala o možnosti zakoupení propagačních předmětů  - celokovových propisek 
(typ ukázán na jednání), cena 15,30 Kč/ks vč. DPH při 500 ks (celkem 7.650 Kč), nutno dořešit v rámci rozpočtu KV JMK, vzhledem k tomu, že 
rada na minulém zasedání neschválila nákup propagačních předmětů a diskuse o koupi těchto propisek nevedla k závěru, navrhl přítel V. Rohrer, že 
tuto částku – 7.650,- Kč uhradí OO ČSCH Břeclav za reklamu na prodejní trhy v Průvodci výstavou I.MORAVIA Brno 2017, nikdo z přítomných 
nevznesl námitky proti tomuto návrhu, 
dále informovala o typech dárečků pro děti (100 prvních děti, které na výstavu přinesou obrázek na pozvánce pro děti do MŠ obdrží malý dáreček), 
dále jedná o pořízení bonbonů Harribo pro ostatní děti. 
Všichni přítomní obdrželi dále celý harmonogram propagace s vyznačením těch bodů, které se již podařilo splnit, nebo jsou průběžně plněny. 
S ohledem na vyšší cenu služeb DPmB za umístění samolepky na 2 ks tramvají dochází k úpravě rozpočtu propagace, kdy na ř. 8 se zvyšuje 
rozpočet o 2.600 Kč na 5.600 Kč, dále se snižuje částka na ř. 9 – tisk samolepky z 2.300 Kč na 900 Kč (levnější pořízení v DPmB) a současně se 
snižují náklady na pořízení plakátů a letáků na ř. 3 z částky 28.000 Kč na 26.769 Kč (zatím nižší náklady). Celkový rozpočet nákladů na propagaci 
ve výši 120 tis. Kč zůstává nezměněn. 
 
Návrh výzdoby pavilonů B a Y v rámci KV: Ing. D. Malá přeložila písemný návrh jednotlivých položek s předpokládanou cenou s tím, že celkový 
rozpočet je stanoven do 30 tis. Kč pro oba pavilony. Součástí tohoto návrhu byla projednána i možnost zapůjčení plyšových dekorací pro děti na 
výstavu od společnosti S.O.S. Dekorace a.s.o. – sob a lední medvěd, zapůjčení zdarma, pouze náklady na dopravu (Praha – Brno). 
Rada vzala tyto informace na vědomí. 
------------------------------------ 
Poté následoval proslov  předsedy Krajského sdružení Hradeckého kraje přítele Hertla, který  pozdravil přítomné, vyjádřil se kladně ke vzájemné 
spolupráci KS JMK a KS HK, dále přislíbil účast chovatelů Hradeckého kraje na KV – I.MORAVIA Brno 2017.  
----------------------------------- 
 
9. Jihomoravská krajská výstava I. MORAVIA BRNO 2017, příprava, propagační stánek – diskutována připravenost jednotlivých OO, dále počty 
zvířat v soutěži OO v rámci KV, nutno doplnit  podmínky soutěže zveřejněné na webu KS – min. počty plemen a vystavovatelů v soutěži OO.  
----------------------------- 
Z časových důvodů vystoupil v rámci tohoto bodu přítomný koordinátor KÚ a KS p. Lukáš Vágner, zdůraznil podporu mládeže a přislíbil další 
podporu KS JMK. 
 
Poté byl bod přerušen a následovalo občerstvení. Z časových důvodů se následně přítomní přesunuli do areálu ZO ČSCH Vyškov, kde jednání dále 
pokračovalo. 
------------------------------ 
Posuzovatelé na KV: J. Kouřil informoval, že v současné době je již nasmlouváno 17 posuzovatelů, další 4 je nutno nasmlouvat, J. Ludvík 
informoval o dohodě se 12 posuzovateli, nutno nasmlouvat 40, pro drůbež nasmlouváno 21 posuzovatelů. Smlouvy je třeba uzavřít v písemné 
podobě. 
Rada uložila uzavřít smlouvy se všemi potřebnými posuzovateli do termínu 30. 9. 2017. Př. Ludvík zašle seznam posuzovatelů R. Novotnému a 
ten připraví smlouvy a rozešle je k podpisu. 
 
Dále diskutován další program KV – king show, králičí hop – k dispozici 3 dráhy, startovat může každý přihlášený, OO Břeclav zapůjčí časomíru. 
 
Poté byla vedena diskuse k počtu klecí na KV tím, že Rada ukládá okresním organizacím zaslat do termínu 30. 9. 2017 počty výstavních klecí 

v členění na jednotlivé druhy, které je možno dát k dispozici pro KV, a to včetně písemného souhlasu organizace, která je zapůjčí. 
 
Dále M. Uher informoval o zabezpečení stolových setů pro návštěvníky (k 10 ks stávajících budou zapůjčeno dalších 20 ks  od ZO Olešnice a OO 
Sebranice). 
 
Poté byla diskutována nutnost vytvoření časového harmonogramu přípravy KV. Rada uložila M. Uhrovi zpracovat harmonogram přípravy KV 

JMK – I. MORAVIA BRNO 2017 do 30. 9. 2017.  
 
Rada poté schválila bezplatnou inzerci v Průvodci výstavou pro každou OO, která je členem KS JMK ve velikosti A6 (celkem na 1 stranu 
A4 pro všechny OO). Hlasováno: Pro: 8.   
  
Dotaz Ing. J. Bareše na cimbálovou hudbu na výstavě, je záměr, aby hrála po oba dva dny v pavilonu B.  
Poté se rozvinula diskuse na téma pojištění výstavy v případě, že vyšší moc ji nedovolí pořádat. Tento bod nebyl uzavřen z důvodu nutnosti zjistit 
nabídky pojišťoven (bod přednesl M. Uher). 
 
Opět bylo diskutováno o výstavním fundusu pro holuby. Rada schválila, že KS JMK koupí od OO Vyškov 105 ks podlážek pod holubí klece 
OO Znojmo za cenu 75 Kč/ks, celkem 7.875 Kč. Pro: 8  

 
10. Vystoupení hostů – tento bod byl z časových důvodů vyčerpán již v průběhu zasedání – viz výše. 



 
11. Diskuse: 
- J. Kouřil – tlumočil nabídku př. Rovenského ze ZO Kyjov na uspořádání KV MCH v roce 2018 v Kyjově. K tomuto přijala Rada toto 
usnesení: KV MCH nemůže být dle stávající společenské smlouvy KS JMK pořádána mimo území KS JMK. Pro: 7, zdržel se.: 1. 
 
- Ing. R. Novotný – připomenul, že stále chybí organizační řád KS JMK. Po krátké diskusi rada uložila M. Uhrovi a Ing. R. Novotnému 

připravit návrh organizačního řádu KS JMK a tento předložit jednotlivým OO k připomínkování, termín do 31. 10. 2017. Radě KS bude 
návrh předložen k projednání do 31. 12. 2017. 
 
12. Občerstvení – z časových důvodů proběhlo již v rámci bodu 9. 
 
13. Usnesení a závěr: zasedání Rady bylo ukončeno ve 23,20 hodin a tím, že návrhová komise společně se zapisovatelkou zápisu uvede přijatá 
usnesení a uložené úkoly do zápisu ze zasedání. 
 
 

 

Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
 
Zápis ověřili: Ing. Zbyněk Kopřiva ……………………. 
                       Ing. Jiří Bareš.……………………………                                               Milan    Uher v.r. 
                                                                                                                               --------------------------------------- 
                                                                                                                                                         předseda KS JMK 
 
 


